
Prasklický zpravodaj
za rok 2015

Vážení spoluobčané,
blíží se závěr roku a s tím i období bilancování a hodnocení toho, čeho jsme dosáhli, toho, co se nám podařilo, 
případně i toho, s čím spokojeni úplně nejsme. Rok 2015 uplynul jako voda a  v návalu událostí na světové či 
evropské úrovni se ty naše malé každodenní radosti i strasti téměř vytrácí. Dovolte mi proto ohlédnout se 
zpět a udělat krátkou rekapitulaci letošního roku, ale také zároveň nahlédnout pod pomyslnou pokličku roku 
následujícího.

Novoroční přání

Abychom se všichni pospolu
v zdraví setkávali u stolu
a svedli jsme zas a znova
slovem dotýkat se slova

Aby dům byl domovem
snad nežádám si moc
ráno jsme si řekli Dobrý den
a večer popřáli si Dobrou noc

(Michal Černík - Kniha lidských přání)

Hned v úvodu bych vás rád upozornil na to, že již  od závěru loňského roku probíhá pravidelná aktualizace 
webových stránek naší obce www.obecprasklice.cz, kde můžete najít všechny potřebné informace k dění 
v Prasklicích. Týden dopředu zveřejňujeme pozvánky na jednání zastupitelstva i s plánovaným programem, 
najdete tady všechny zápisy z jednotlivých zasedání i výpisy usnesení. Jsou zde také umístěna všechna 
hlášení obecního rozhlasu, aktuální informace, pozvánky nebo důležité odkazy a telefonní čísla. V záložce 
Akce a události si můžete přečíst krátké komentáře o proběhlých akcích pořádaných v naší obci 
a prohlédnout si připojenou fotodokumentaci. 
Nově jsou zařazeny také záložky týkající se probíhající komplexní pozemkové úpravy a územního plánu obce, 
kam jsou postupně vkládány všechny dokumenty týkající se těchto dvou pro obec významných akcí. 



Tolik na úvod a nyní bych se rád blíže zmínil o činnosti obecního úřadu a zastupitelstva za rok 2015.

Obecní úřad a zastupitelstvo obce
Obecní zastupitelstvo se v roce 2015 sešlo na osmi řádných veřejných zasedáních. Mimo tyto proběhlo 
mnoho dalších schůzek pracovních skupin tvořených členy zastupitelstva a zaměřených na přípravy 
a realizaci jednotlivých akcí a úkolů. Během roku byly schváleny dvě nové obecně závazné vyhlášky, a to 

požární řád obce a vyhláška týkající se systému shromažďování 
a sběru komunálních odpadů. Součástí praktického řešení této 
vyhlášky bylo pořízení velkoobjemového kontejneru na bioodpad 
(tráva, listí atd.), který je umístěn na dvoře bývalé JEDNOTY 
a občanům zpřístupněn každých 14 dní vždy spolu s velkoobjemovým 
kontejnerem na směsný odpad. Dále bylo vydáno nařízení obce – Tržní 
řád, jehož součástí je zákaz podomního a pochůzkového prodeje 
včetně nabízení služeb na celém území obce. Taktéž byl vydán 
a zveřejněn Provozní řád dětského hřiště. Obecní úřad vydal během 
tohoto roku tři směrnice a to směrnici ke schvalování účetní závěrky, 

o zadávání veřejných zakázek a o účetnictví. V brzké době nás ještě čeká novelizace vyhlášky o obecních 
poplatcích.

Územní plán
Vzhledem k tomu, že byly podány nové požadavky na změnu územního plánu obce, bylo po projednání 
s odborem územního plánování stavebního úřadu Kroměříž rozhodnuto zastupitelstvem pořídit nový územní 
plán. Stávající pochází z roku 2001 a prošel několika změnami. V současné době byl vyhláškou zveřejněn 
návrh zadání nového územního plánu a probíhá výběrové řízení na zpracovatele. V této souvislosti bude obec 
žádat o dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj, která může pokrýt až 80% nákladů na jeho pořízení. Rád 
bych touto formou apeloval na občany, aby tvorbu nového plánu sledovali a během projednávání vznášeli své 
připomínky, jelikož po jeho dokončení a schválení bude dosti problematické do něj další případné změny 
zapracovat.

Komplexní pozemková úprava
V letošním roce se začala v katastru naší obce realizovat komplexní pozemková úprava. Část katastru 
připadla do již rok řešené pozemkové úpravy v Pačlavicích. V rámci obou těchto pozemkových úprav proběhla 
řada jednání. V Prasklicích bylo za účasti majitelů pozemků provedeno fyzické odsouhlasení hranic, které do 
této úpravy spadají.  V prosinci se pak uskutečnilo první jednání zvoleného sboru zástupců týkající se 
přípravy tzv. plánu společných zařízení, což jsou zejména protierozní a protipovodňové prvky či cestní síť.  
Nejdůležitějším prvkem těchto zařízení bude na základě návrhu zastupitelstva naší obce výstavba mokrého 
poldru nebo malé vodní nádrže. Vybudování je plánováno na toku Švábského potoka nad obcí v místech 
starého sadu za sportovním areálem. Tento poldr by měl naši obec dostatečně ochránit před případnými 
povodňovými vlnami, jaké jsme zažili v letech 2005, 2007 a 2010. Jeho výstavbou bychom také rádi vrátili 
do katastru naší obce vodní plochu, zvláště pak uvážíme-li, že zde v minulosti bývaly rybníky dva.



Opravy a investice
Spolu s opravou opěrné zídky byla vybudována dlažba s odstavným parkovištěm před farní budovou a obec 
farnosti přispěla také na oplocení dvora. Dále došlo k opravě budovy č. p. 68 využívané jako sociální zázemí 
pro pracovníky obce a opravě fasády márnice na místním hřbitově. Odstraněno bylo také hrazení za 
fotbalovou brankou ve sportovním areálu, které se nacházelo v havarijním stavu a hrozilo zřícení. Na jeho 
místě bylo vybudováno nové a současně byl zcela oplocen tenisový kurt. Obec koupila nemovitosti č. p. 20 
a č.p. 83 nacházející se ve středu obce a brigádně na jejich zahradě odstranila padající stodolu. O využití 
objektů OZ v současné době jedná. Také byl odkoupen poslední pozemek navazující na dětské hřiště 
a odprodána část pozemku po zbořené nemovitosti č. p. 61. V lednu nás čeká účast v dražbě nemovitosti 
č. p. 56, na které jsme se po mnoha jednáních dohodli s exekutorskou kanceláří. Došlo také k výměně počítače 
jak v kanceláři OÚ, tak v místní knihovně. Na obecním úřadě byla v kanceláři, zasedací místnosti a knihovně 
vyměněna plynová topidla.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů
Zákonnou povinností každé obce je zřídit a mít funkční JSDH, případně mít smlouvu s jinou obcí, která tuto 
jednotku provozuje. V naší obci je taková jednotka zřízena již řadu let, 
bohužel v poslední době nebyly plněny požadavky, které by ji činily 
provozuschopnou. Z tohoto důvodu došlo ve spolupráci s SDH 
k obměně mužstva této jednotky, ke jmenování nového velitele 
i dalších pracovních pozic. Všem členům byly obnoveny zdravotní 
prohlídky, sepsány nové smlouvy a také se zúčastnili několika 
důležitých školení. V současné době čekáme na výsledek žádosti 
o dotace ze Zlínského kraje na její materiální vybavení. Důležitou 
součástí fungování jednotky je také dálkové připojení výstražné 
sirény na středisko krajského řízení integrovaného systému.

Kanalizace
Během roku proběhlo nespočet jednání týkajících se řešení odkanalizování obce a o následném čištění 
odpadních vod. V prosinci naší obci vypršelo povolení na vypouštění odpadních vod do vod povrchových. Museli 
jsme žádat vodoprávní úřad o jeho prodloužení, což se nám také podařilo, a obec získala povolení na další 
pětileté období. Řešení kanalizace a jejího čištění však bude i nadále prioritním úkolem. Dle krajského plánu by 
měla být naše obec tlakově odkanalizována na čistírnu odpadních vod v Pačlavicích, avšak toto řešení je 
v současné době poměrně málo reálné. Proto jsme objednali studii na řešení kanalizace a následného čištění. 
Zpracovatelem je Vysoké učení technické v Brně – Stavební fakulta a na základě jejich výsledků se bude 
v příštím roce rozhodovat o řešení celé problematiky. Paralelně s tím by mělo proběhnout geodetické 
zaměření stávající kanalizace, a pokud to bude reálné, tak i její vyčištění. 

Deratizace
Během měsíce listopadu byla provedena plošná deratizace obce včetně kanalizační sítě a občané měli 
možnost zakoupit si u provádějící �rmy pro vlastní potřebu nástrahy proti hlodavcům. 



Společenské akce 2015
∞   3. ledna nás zástupci obce reprezentovali v konkurenci osmi týmů na 10. ročníku halového turnaje v   m a l é  

kopané, který již tradičně pořádá mikroregion Morkovsko.
∞   V rámci Tříkrálové sbírky se v naší obci vybralo 8 293 Kč. To je téměř o 2 000 Kč více než v roce předešlém 

a na tak malou obec je to velmi krásná částka. Všem dárcům děkujeme!
∞  6. března pořádalo OZ již tradiční Besedu s důchodci, letos však poprvé v nově opravené farní budově. 

Zúčastnilo se 35 občanů důchodového věku a 7 zastupitelů, k poslechu hrála hudba MILENIUM 
z Kroměříže.

∞  21. března byl zahájen první o�ciální ročník Prasklického koštu slivovice a ovocných pálenek. Ve třech 
kategoriích se hodnotilo 23 vzorků a akce se i přes krásné jarní počasí zúčastnilo téměř 60 návštěvníků. 

∞  6. června se uskutečnil první ročník cykloturistické akce za poznáním krás našeho regionu nazvané 
„Mikroregionem na kole”. V rámci toho naši obec navštívilo 188 cyklistů.

∞   27. června proběhl již 5. ročník Prasklického železného hasiče pořádaný našim SDH za přispění obce.
∞ 24. července jsme opět ve spolupráci s SDH v rámci oslav prasklických hodů uspořádali divadelní 

představení morkovských ochotníků s názvem FIDLI MIDLI.
∞  28. listopadu proběhl 11. ročník halového turnaje v malé kopané pořádaný Mikroregionem Morkovsko. 

Naši borci poprvé nastoupili do boje v nových žluto-zeleno-červených dresech s obecním znakem na prsou. 
∞  5. prosince pořádala obec spolu s SDH rozsvěcení vánočního stromu, ke sváteční náladě hrála kapela 

Morkovčanka a občanům byla podávána teplá uzenina, horký svařák a čerstvé koláče. 

Mimo výše uvedené proběhly také další akce pořádané samostatně místním sborem dobrovolných hasičů, 
jako je například Masopust, Stavění máje a pálení čarodějnic, Kácení máje, Prasklické hody či Mikulášská 
besídka. Za velmi dobrou spolupráci bych tímto všem členům SDH Prasklice rád poděkoval.

Vážení spoluobčané,
 přeji Vám jménem svým i  jménem zastupitelstva 

obce  Prasklice krásné prožití vánočních svátků 
a v novém roce  hlavně hodně zdraví , lásky 

a vzájemné tolerance.
Ing. Jiří Vdoleček
starosta obce



Milí farníci a občané Prasklic,

prožili jsme další rok a tak bych vás rád informoval o některých událostech 
z naší farnosti. Každý týden v neděli se scházíme v kostele ke mši svaté a také 
v týdnu, kdy bývá mše svatá ve čtvrtek večer. Prvního ledna 2015 odpoledne 
jsme společně vyšli na Křéby, kde jsme se pomodlili, společně popřáli a připili na 
nový rok. Při Tříkrálové sbírce jste letos přispěli potřebným částkou 8.293 Kč. 
Před Velikonocemi na Velký pátek byla tradiční křížová cesta, kde se sešli 
i farníci z Pačlavic a Morkovic. Od května do října, vždy třináctého v měsíci, bývá 
na Křébech mše svatá, kam přicházejí poutníci z širokého okolí. V červenci byly 
hody, při kterých jsme oslavili svátek svaté Anny, patronky kostela a Prasklic. 
Teď o Vánocích vás zvu na mši svatou, která bude 24. 12. ve 20, 30 hod. 
v kostele  v Prasklicích a 1. ledna 2016 se  v 15, 00 hod. sejdeme na Křébech.

Už více jak rok máme opravenou faru a díky spolupráci s obcí se letos podařilo udělat plot, bránu a vjezd. Díky 
pomoci mnohých z vás se porovnal a uklidil dvůr za farou. A díky vám tak může být objekt plně využíván. Jen za 
letošní rok bylo na faře více jak 25 akcí. Nejčastěji se jednalo o pobyt dětí a mládeže, ale také o duchovní 
obnovu, soustředění sboru a scholy, víkendovou akci pro skauty, či oslavu narozenin nebo setkání důchodců. 
Podle ohlasu ubytovaných se jim v Prasklicích moc líbilo a rádi by zase někdy přijeli. 

Veliký dík patří vám všem, kteří jste jakkoli pomohli a pomáháte v kostele i na faře, a těším se na další 
spolupráci v příštím roce. 

A ještě otázka: Co pro vás znamenají Vánoce? 
Kdysi dávno svolala zvířata sněm. Liška se zeptala veverky: "Co pro tebe znamenají Vánoce?" Veverka 
odpověděla: "Pro mne Vánoce znamenají krásný stromeček ozdobený spoustou svíček a cukrovím, které 
mám tak ráda." Liška se připojila se svou představou: "Pro mne samozřejmě nesmí chybět voňavá pečená 
husička. Bez pečínky by to opravdové Vánoce nebyly. "Do řeči se jim vložil medvěd: "Vánočka! O Vánocích 
musím mít obrovskou sladkou vánočku!" Slyšet se dala také straka: "Podle mne jsou o Vánocích 
nejdůležitější krásné a zářící šperky. O Vánocích se má všechno jen třpytit. "Pozadu nechtěl zůstat ani vůl: 
"Vánoce dělá Vánocemi teprve šampaňské. Já bych ho vypil klidně dvě lahve!" A osel, který to už nevydržel, se 
rychle zmocnil slova: "Vole, zbláznil ses? Vždyť na Vánocích je nejdůležitější Ježíšek. Copak jsi na to 
zapomněl?" Vůl se zastyděl, sklopil velkou hlavu a zabučel: "A vědí to vůbec lidé?" 

Asi mnozí tento příběh znáte a možná i vy se ptáte, co je o Vánocích nejdůležitější… V životě i o Vánocích jsou 
věci důležité, zbytečné, ale i ty, které jsou nejdůležitější, a moudrost je v tom, že to dokážeme rozlišit. 
A když by se nám to letos o Vánocích podařilo, tak věřím, že prožijeme krásné Vánoce. 

PŘEJI VÁM VŠEM KRÁSNÉ VÁNOČNÍ SVÁTKY A POŽEHNANÝ NOVÝ ROK.
P. Jan Ston



Rok 2015 obrazem...
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